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Vážení čtenáři,
na fotografii nemám 
roušku, ale ujišťuji vás, 
že ji poctivě nosím  
(i na radnici) a venku ji 
sundávám, pouze když 
běhám po lese (a na za-
hradě, abych nelhal).
Na situaci, ve které se 

nacházíme, jsme, přiznejme si, nebyli při-
praveni. To platí nejen o státu, ale i o  kra-
jích, obcích a jednotlivcích. Většina byla 
zaskočena a zpočátku se improvizovalo, 
a to na všech úrovních. Jak postupně 
vycházela najevo vážnost a rozsah epi-

demie, změnil se i přístup. Po opatřeních 
vesměs restriktivních se začala omeze-
ní zmírňovat a postupně bude docházet  
k jejich rušení. To je dobrá zpráva.
Každý z nás může svým dílem přispět  
k tomu, jak se bude situace dále vyvíjet  
a jak dlouho bude stav se zákazy a ome-
zeními trvat. Myslím, že to máme, ob-
razně řečeno, do značné míry ve svých 
rukou.  Jsem přesvědčen, že nelehkou 
situaci zvládáme, v jednom z rozhovorů 
jsem byl dotazován, jak bych chování ob-
čanů našeho města ohodnotil, odpověděl 
jsem, že známkou jedna minus. Dobrá 
známka, jak si jistě pamatujeme ze ško-
ly, svádí k tomu, abychom polevili, nepo-
levme a vytrvejme.  Ze současné situace 

bychom si měli vzít poučení a měli by-
chom se ptát, jak se zachováme, bude-li 
se podobná krize v budoucnu opakovat. 
Budeme opakovat staré chyby, budeme 
připraveni nebo budeme improvizovat?
Věřím, že se poučíme, a to na všech 
úrovních, a kromě poučení vyjdeme  
z této doby snad i posíleni.
Rád bych vám všem poděkoval za tr-
pělivost, odpovědný přístup, pomoc  
a podporu, mimořádné poděkování patří 
zdravotníkům, hasičům, dobrovolníkům,  
lidem, kteří se starají o naše seniory, 
strážníkům, policistům a všem ostatním 
v „první linii“.
Přeji vám pevné zdraví a držme se!
� Zdeněk�Novák,��starosta�města

Termín�zasedání�zastupitelstva�v�květnu�nebyl�zatím�stanoven.�
Pokud�bude�zastupitelstvo�svoláno,�bude�informace�zveřejněna�na�

webových�stránkách�města�a�na�výlepových�plochách.�Komunikace�s�MěÚ�Domažlice�
je�možná�elektronicky�prostřednictvím�e-mailu�podatelna@mesto-domazlice.cz

Květen
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Omezení v důsledku koronaviru
Současná epidemiologická situace se 
velmi výrazně dotýká kulturního dění  
v celé zemi. Zrušeny byly kulturní, spole-
čenské i sportovní akce. V Domažlicích 
se tak neuskutečnilo například tradiční 
stavění májky a zrušily se také Osla-
vy svobody, které byly naplánovány na  
5. května. Proběhnout by měly pouze pi-
etní akty položení věnce k pamětní des-
ce na domažlické radnici a na dalších 
místech.
„Pokud to situace jen trochu dovolí, rádi 
bychom zachovali pietní akty na tra-
dičních místech, kde probíhají každo-
ročně,“ potvrdil starosta města Zdeněk 

Novák s tím, že když by byl 5. května 
zachován zákaz shromažďování většího 
počtu osob, vedení města by zajistilo po-
ložení věnce k pamětní desce na radnici 
bez obřadu a bez účasti přihlížejících.
„Pieta by proběhla decentně. Nedove-
du si představit, že bychom vzpomínku  
v květnových dnech zcela pominuli,“ do-
dal Zdeněk Novák. 
Přesto, že vláda v době uzávěrky Do-
mažlického zpravodaje vydala plán roz-
volňování přísných opatření, konat se  
v plném rozsahu zřejmě nebude Kultur-
ní léto a velká neznámá je zatím i nad 
Chodskými slavnostmi. „V současné 

chvíli nemůžeme říct žádné další po-
drobnosti, konání slavností je v jedná-
ní a vše musíme řešit operativně podle 
vyvíjející se situace,“ uvedl ředitel MKS 
v Domažlicích Kamil Jindřich. Není totiž 
jasné, co rozvolňování přísných opatření 
udělá s vývojem počtu nemocných koro-
navirem.
Vavřineckou pouť naposled přerušila 
druhá světová válka. Chodské slavnosti, 
které se konají od roku 1955, nepřerušily 
ani roky 1968 či 1969.
Další� informace� o� konání� kulturních�
akcí� i� situaci� v�Domažlicích� čtěte� na�
stranách�6�až�10.�� (bub)

 Informace jsou aktuální k datu 19. května, kdy jsou podklady odeslány do tisku                                                 
a je možné, že do doby distribuce se situace může změnit.
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KRÁTCE:
 Novým vedoucím odboru správy majetku 
MěÚ Domažlice je od 1. dubna Ing. Mar-
tin Janovec. Rada města ho jmenovala do 
funkce na základě zákona o obcích. 
 Novým členem výboru školství, mláde-
že a sportu je Zdeněk Heřman. Rozhodli 
tak domažličtí zastupitelé.  Heřman, který 
je nominantem klubu ČSSD, byl zvolen 
jednohlasně 19 přítomnými zastupiteli ve 
veřejné volbě. 
 Na základě vyhlášení nouzového stavu  
v ČR rozhodl starosta města Domažlic  
o prodloužení termínu pro podávání vyúč-
tování grantů poskytnutých v oblasti sportu 
za rok 2019. Z důvodu omezeného provo-
zu městského úřadu a v souvislosti s po-
vinností omezeného kontaktu lidí lze podá-
vat vyúčtování až do konce měsíce května 
2020. Prosíme, abyste vyúčtování doručili 
až v měsíci květnu. 
 Veřejný prostor v Domažlicích oboha-
tí dvě sochy Zdenka Hůly. Díla vznikla 
při sochařském sympoziu, které se ve 
městě koná pravidelně v červenci. „So-
chy budou umístěny v budoucím parčíku  
v Hruškově ulici, naproti obvodnímu od-
dělení Policie ČR a v ulici 28. října před 
kasárnami,“ uvedl místostarosta Stani-
slav Antoš. Instalace soch ,Ticho a svět-
lo´ a  ,Nahoru´   vyjde na 85 tisíc korun, 
provede ji podnikatel z Němčic u Kdyně.
 Až do odvolání jsou zrušené pravidelné 
středeční trhy na domažlickém náměstí, 
které v letošním roce měly začít 8. dub-
na. ,,Uvidíme, jak se bude vyvíjet epide-
miologická situace. V okamžiku, kdy to 
okolnosti umožní, tak budou obnoveny,“ 
uvedl starosta Zdeněk Novák. Trhy byly 
původně naplánovány na každou středu 
až do 23. prosince.
 Plošnou deratizaci kanalizace v Domaž-
licích a Havlovicích provede společnost 
Primagra Milín. Zakázku zadala rada 
města. Zároveň schválila rozpočtové 
opatření na tuto akci, které počítá s část-
kou 174 845 Kč. Po odpočtu DPH nákla-
dy vycházejí na 144,5 tisíce korun. V Do-
mažlicích je 1 500 kanalizačních vpustí, 
dalších 200 pak v Havlovicích. Do všech 
odborná firma nainstaluje nové návnady 
proti škůdcům. (job)
Kompletní�usnesení�na�www.domazlice.eu
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Zprávy z radnice

Rozpočet pro rok 2020

Speciální linky pro osamělé seniory

Již začátkem března schválili domaž-
ličtí zastupitelé rozpočet města na rok 
2020. Ten bude schodkový s příjmy 
528.169.900 Kč, výdaji 612.945.130 Kč, 
saldem 84.775.230 Kč, a výší investiční 
rezervy 294.947.730 Kč.
„Mezi letošní priority patří investice do 
nových učeben a IT vybavení do obou 
základních škol  nebo rekonstrukce 
plynové kotelny ve Švabinského ulici. 
Poměrně velké peníze půjdou do vy-
budování podkrovní expozice a galerie  
v západním křídle pivovaru. Chceme po-
kračovat v protipovodňových opatřeních 
- vznikne suchý poldr pod Třemi vrbami, 
protierozní hrázky ve Vavřinecké rokli, 
doufáme, že pro tento záměr uspějeme 
se žádostmi o dotace,“ vyjmenoval do-
mažlický starosta Zdeněk Novák.
Velkým projektem je vybudování nové 
mateřské školy v Petrovické ulici. „Vý-
stavba by měla být zahájena v letošním 
roce, jde o investici, jejíž výše se pohy-
buje okolo 28 milionů korun. Dokončit 
by se měla v příštím roce,“ popsal sta-
rosta.

„Rádi bychom provedli rekonstrukci se-
niorského penzionu Břetislavova 209, 
dalším úkolem bude přestavba budovy 
nynější knihovny na strážnici městské 
policie. Čeká nás kompletní výměna 
umělého trávníku na tréninkovém fotba-
lovém hřišti i výměna oken v bytovém 
komplexu v areálu bývalých kasáren  
v Kozinově ulici, a také opravy a re-
konstrukce kabin u rybníka na Babylo-
ně. Během roku naskočí i investice do 
oprav chodníků nebo veřejného osvět-
lení,“ uvedl starosta Novák.
Pro navrženou verzi rozpočtu hlasovalo 
18 z 19 přítomných zastupitelů.
Zastupitelé schválili i vyšší kompetenci 
Rady města k provádění rozpočtových 
opatření. Nově bude oprávněna schvá-
lit rozpočtové opatření, pokud v jed-
notlivém případě nepřesáhne hodnotu 
jednoho milionu korun a současně se 
nezmění rozdíl mezi celkovými příjmy  
a výdaji rozpočtu. Dosud byla tato část-
ka 500 tisíc korun. Pro tuto změnu hla-
sovalo 15 zastupitelů.

(job)

Město zřídilo kromě linky pro osamělé 
seniory i linku pro psychologickou po-
moc. Na tato telefonní čísla se mohou 
obrátit lidé v současné složité situaci.

Pomoc�seniorům,�lidem�zdravotně�
tělesně�postiženým:

tel. 702 269 832

Město Domažlice zřídilo speciální tele-
fonní linku pro osamělé seniory z Do-
mažlic a Havlovic pro zajištění základ-
ních životních potřeb, včetně nákupů 
potravin a léků. Možné je také zpro-
středkování dovozu oběda, vyvenčení 
psa atp.
Donášku nákupu, léků a dalších potřeb 
zajišťují dobrovolníci, jejichž podstat-

nou část tvoří členové domažlického 
skautského oddílu.
Linka je v provozu v pracovních dnech 

od 8:00 do 15:00 hodin.

Psychologická�pomoc:

tel. 379 412 740,
tel. 773 745 771

Odborná pomoc je připravena k ošetře-
ní vaší duševní nepohody způsobené 
současnou situací. Pokud se necítíte 
dobře, jste zmatení tím, co se okolo nás 
děje, nebojte se o tom hovořit po tele-
fonu s odborníky. Stačí zavolat na výše 
uvedená čísla.

(job)
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INFORMACE K MÍSTNÍM POPLATKŮM
V souvislosti s vyhlášením nouzového 
stavu na území České republiky v dů-
sledku vzniku, rozšíření onemocnění 
COVID-19 a z důvodů zmírnění dopadů 
této mimořádné situace pro občany, na 
které se vztahuje poplatková či ohlašo-
vací povinnost, městský úřad nebude 
sankciovat nezaplacení poplatku ze 
psů, poplatku za komunální odpad, po-
platku z pobytu a poplatku za užívání 
veřejného prostranství po lhůtě splat-

nosti, nejdéle však do 31. 12. 2020, 
které se týkají poplatkové povinnosti  
na letošní rok.    Splnění ohlašovací po-
vinnosti u všech výše uvedených míst-
ních poplatků po termínu uvedeném  
v příslušné obecně závazné vyhlášce, 
nejdéle však do 31. 12. 2020, nebu-
de sankciováno pokutou za nesplnění 
ohlašovací povinnosti dle § 247a odst. 
1 písm. a)  zákona č. 280/2009 Sb., da-
ňový řád, ve znění pozdějších předpisů. 

Žádáme o uhrazení místních poplatků 
pokud možno bezhotovostně, hoto-
vostní úhradu na pokladnách města 
ponechte na období po skončení nou-
zového stavu. Případné dotazy ke ko-
munálnímu odpadu, poplatku z pobytu 
a poplatku ze psů zodpoví pracovnice 
finančního odboru na tel. číslech 379 
719 166, 379 719 165.

Odbor�finanční�a�odbor�správy�
majetku�MěÚ�Domažlice

Jednou z cest, jak se v současné epide-
miologické situaci dostat k lékařskému 
vyšetření, je online platforma www.
virtualniklinika.cz. Vyšetření jejím 
prostřednictvím je nyní bezplatné. Je tak 
vhodnou možností pro pacienty, jejichž 
lékař je nedostupný nebo kteří momen-
tálně nejsou registrováni u žádného prak-
tického lékaře a podobně.
Až 60 % běžných zdravotních problémů 
pacienti vyřeší online s lékaři z pohodlí  
a bezpečí domova. „Vyšetříme bolest 
zad, migrény, ekzémy, problémy se spán-
kem, močovými cestami a dalších více 
než 30 zdravotních potíží. Vyšetření ve 
Virtuální klinice je stejné jako návštěva 
ordinace,“ vzkazují lékaři z této platformy.
Vystaví také e-recept, e-neschopenku 
nebo žádanku na testování COVID-19.
Aby mohl lékař pomoci, musí nejprve 
ověřit totožnost pomocí občanského prů-
kazu a karty pojištěnce.
 
Princip fungování této lékařské virtuální 

ordinace popisuje v rozhovoru  
MUDr. Petra Bomberová Kánská, 

vedoucí lékařka Virtuální kliniky EUC.

Jak�vypadá�práce�lékaře�ve�Virtuální�
klinice�EUC?
Pokud se ve Virtuální klinice objeví nový 
pacient, přijde mi SMS zpráva. Přihlásím 
se ke svému účtu, vyhledám pacienta  
a otevřu si anamnestický dotazník, který 
pacient vyplnil. Je důležité, aby toho pa-
cient sdělil v dotazníku co nejvíce. Dotaz-
níky jsou strukturované a umožňují první 
rychlou orientaci v daném problému. Po-
tom začne samotný chat, důkladně se pa-
cienta vyptám. Můžu ho požádat o zaslá-
ní fotografie nebo laboratorních výsledků. 

Můžu se s pacientem spojit i obrazem, 
uskutečnit tedy i videochat, což je výhod-
né třeba při kožních problémech. Vyšet-
ření se uzavírá ve chvíli, kdy pacientův 
problém vyřeším, a to včetně předepsání 
léku. Pokud se problém nepodaří vyřešit 
v rámci chatu či videochatu, pacientovi 
doporučím osobní návštěvu kliniky nebo 
doplnění různých vyšetření. Celé vyšet-
ření probíhá relativně rychle, obvyklá 
čistá doba je 6 až 10 minut. Ordinujeme 
každý den v týdnu, 24 hodin denně.

Jaké�spatřujete�výhody�práce�v�tomto�
formátu�„ordinace“?
Za hlavní výhodu považuji flexibilitu. Pra-
covat je možné odkudkoli, pokud u sebe 
lékař má počítač a internetové připojení. 
Jako lékařka oceňuji zajištění kontinuity 
péče. Během chatu mohu nahlédnout 
do zdravotnické dokumentace pacienta  
a podívat se např. na jeho předchozí léč-
bu. Díky možnosti videochatu mohu pa-
cienta také vidět. Pokud je to nutné, pa-
cientovi mohu doporučit návštěvu lékaře. 
O zajištění konkrétního termínu se už 
postará koordinátor, který si pacienta pří-
mo v chatu převezme. Pacientovi mohu 
v rámci Virtuální kliniky vypsat e-recept, 
e-neschopenku nebo žádanku na další 
potřebná vyšetření.

Co�to�znamená�pro�pacienta?
Jednoznačně zajištění rychlého a bez-
pečného přístupu k lékařské péči.  
V dnešní době je někdy složité se k lé-
kaři dostat nebo dovolat.  A samozřejmě 
to znamená také úsporu času, zvýšení 
pohodlí a v současné situaci i bezpečí. 
Pacient se může k chatu připojit odkud-
koli – z domova nebo z práce. Nemusí se 

k lékaři dopravovat, nemusí riskovat ná-
kazu koronavirem. Samotný chat probíhá 
také velice rychle. Pacient se zaregistru-
je. Potom si vybere téma, které chce ře-
šit, spojí se s ním naše umělá inteligence 
a podrobně se ho vyptá na jeho problém. 
Následně je popis problému odeslán lé-
kaři, ten se během několika minut připo-
jí a chat může začít. V případě potřeby 
lékař do chatu přizve koordinátora, který 
se s pacientem eventuálně domluví na 
termínu návštěvy ordinace. Používání 
Virtuální kliniky je jednoduché, elegantní 
a hlavně intuitivní.

S�jakým�typem�zdravotních�problémů�
na�vás�nejčastěji�obrací?
Spektrum obtíží, se kterými se na nás pa-
cienti ve Virtuální klinice obrací, se výraz-
ně neliší od obtíží, s kterými přicházejí do 
ordinace praktického lékaře, dermatolo-
ga a dalších specialistů. Jedná se zejmé-
na o bolesti zad, bolesti hlavy, nachlaze-
ní, zažívací obtíže, kožní problémy. Teď 
je samozřejmě aktuální téma koronaviru.

Jak� často� využívají� pacienti�možnost�
chatu�ve�Virtuální�klinice�EUC?
Pilotní provoz Virtuální kliniky proběhl  
v loňském roce, kdy se počty vyšetření 
pohybovaly v řádu desítek týdně. S po-
stupným rozšiřováním klientské základny 
se množství jednotlivých vyšetření zvy-
šuje, dnes převyšuje kolem 100 za den 
a tento rychlý růst dále pokračuje. Díky 
postupné změně přístupu zdravotních 
pojišťoven k distanční medicíně bude vy-
šetření pacienta ve Virtuální klinice, dou-
fejme, brzy trvale uznáno za plnohodnot-
nou lékařskou péči.
� Josef�Babor

MÍSTO NávšTěvy LéKAřE využIjTE vIRTuáLNÍ KLINIKu
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UZAVŘENÍ KNIHOVNY
Z důvodu plánovaného stěhování knihovny do budovy KC Pi-
vovar je celá knihovna od�1.�DUBNA uzavřena, předpokláda-
ný termín otevření je červen 2020. Děkujeme za pochopení.
 � Bc.�Lenka�Schirová

Organizace a spolky / různé

MĚSTSKÁ 
KNIHOVNA

Boženy Němcové 
INFORMUJE

Několik�pejsků�ze�Záchytné�stanice�psů�Valcha�hledá�aktuálně�nový�domov.�Aktuální�„nabídku“�pejsků�k�adopci�najdete�na�
facebookovém�profilu�Záchytné�stanice�psů.� Foto:�Záchytná�stanice�psů�Valcha

ZáCHyTNá STANICE PSŮ
Aktuální informace o pejscích k adopci 
najdete na facebookovém profilu Záchyt-
ná stanice psů Valcha nebo můžete volat 
na telefon 774 294 049. Záchytná stanice 
psů na Valše pořádá také pravidelné ven-
čení pejsků. Kompletní termíny a časy 
je možné sledovat také prostřednictvím 
Facebooku. Najdete tam i přesné infor-
mace o tom, co pejsci nutně potřebují, 
případně, kam přispět finančně. � (red)

Energetická společnost E.ON ČR se ob-
rátila na vedení města se žádostí o pro-
nájem místa, na kterém by mohla vznik-
nout dobíjecí stanice pro elektromobily.
Společnost si jako vhodný prostor vytipo-
vala místo na parkovišti  u kruhového ob-
jezdu v Hruškově ulici (naproti prodejně 
Bio Dia). „Firma má zájem si pronajmout 
dvě místa, která by sloužila pro dobíjení 
elektromobilů pro veřejnost,“ potvrdil sta-
rosta Zdeněk Novák. Rada města schvá-
lila záměr tato místa pronajmout. „Nyní 
se bude jednat o podmínkách nájemní 
smlouvy,“ uzavřel starosta.

(job)

Dobíjecí stanice 
pro elektromobily

ČČK DOMAžLICE
s p o l e č n ě 
s Transfúzní 
stanicí v Kla-
tovech usku-
teční odběry 
krve v úterý  
26. května. Od-
běr je ve Střed-

ní zdravotnické škole Domažlice od 
14:00 do 16:30 hodin. K odběru potře-
bujete kartičku vaší zdravotní pojišťov-
ny a legitimaci dárce krve. Ženy mohou 
dávat krev 4x do roka - minimální doba 
mezi odběry je 3 měsíce. U mužů se 
v současné době rovněž doporučuje 4x 
do roka.  (ččk)

Setkání ročníku 1947
Setkání spolužáků ze ZDŠ Komenské-
ho 17 (dívčí) Domažlice, které se mělo 
konat v sobotu 16. května, se vzhledem  
k aktuální situaci prozatím odkládá. Ter-
mín konání bude upřesněn.
   S.�Kitzberger

Vydání Domažlického 
zpravodaje je ke stažení 

ve formátu pdf 
na www.domazlice.eu
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Turistické akce KČT v květnu jsou 
vzhledem k hygienicko-epidemiologické 

situaci až do odvolání  zrušeny.

TuRISTICKé AKCE

Město Domažlice oznamuje podle  
§ 39 zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích, v platném znění, záměr 

propachtovat budovu�čp.�38,�jež�je�
součástí�pozemku�p.�č.�st.�113�v�k.�
ú.�Havlovice�u�Domažlic,�za�účelem�
provozování�prodejny�smíšeného�

zboží.
Prodejna je vybavena zařizovacími 
předměty potřebnými pro požadovaný 
provoz, tj. regály, truhlicovým mrazá-

kem, chladící vitrínou, kráječem uzenin 
a sýrů, váhou, registrační pokladnou a 
pokladním systémem, který je kompati-
bilní se softwarem podporujícím EET.
Zájemci mohou doručit své přihlášky na 
adresu město Domažlice, Městský úřad 

Domažlice - podatelna, náměstí Míru 
1, Domažlice, PSČ 344 20. Případné 
dotazy zodpoví Odbor správy majetku 

Městského úřadu Domažlice. 
Tel.: 379 719 151

PRODEjNA v HAvLOvICÍCH 
jE STáLE vOLNá

Opravy na Čerchově 
pokračují

Přesto, že jsou turistické akce Klubu 
českých turistů Domažlice dočasně zru-
šeny, pracuje se na opravách věže na 
Čerchově. „Opravena již byla 2 okna,  
4 nová jsou ve výrobě. Přimontovány byly 
2 okenice, které utrhla vichřice. Připravu-
je se oprava oplechování chaty a střechy 
na altánu, které také poškodila vichřice 
v zimě. Chystáme výměnu 104 šindelů 
na nástavbě věže. Návštěvníky jistě po-
těší instalace výhledových panoramat 
na všechny 4 strany ochozu věže. (Pa-
noramatické fotografie s popisem 0,25 
m x cca 2 m). Připravujeme se na nátěry  
a další práce. Pokud by někdo chtěl naše 
snahy finančně podpořit, předem děku-
jeme,“ uvedl předseda KČT Domažlice 
Petr Matějka. Číslo sbírkového účtu je 
123 – 1231720237/0100.
� Petr�Matějka,�KČT�Domažlice

Kašna na náměstí
je opět v provozu

Pracovníci� z� Domažlických� technic-
kých�služeb� rozebrali� zimní�bednění,�
zapojili� elektřinu� a� kašna� před� kos-
telem�Narození� Panny�Marie� zahájila�
svoji� další� sezonu,� už� šestnáctou.�
Jedná�se�o�kopii�kašny,�která�se�zde�
nacházela�v�letech�1885-1939.�
� Foto:�Stanislav�Antoš

PODěKOváNÍ
Jsem jedna z obyvatelů domažlického 
penzionu pro seniory Baldovská 638.  
V současné době náš denní program spo-
čívá v četbě, luštění křížovek a sledování 
televize. Stále se opakující stereotyp, ale 
přesto jsme spokojeni. Personál pečlivě 
zvládá práce navíc, stará se o nás, a ještě 
přidá povzbuzující slovo či milý úsměv. Co 
více potřebuje naše psychika? Děkuji vám 
všem, zvládáte situaci na jedničku.
To není hlavní důvod, proč jsem se roz-
hodla k dalšímu poděkování. 
Všechny nás překvapil dárek od našich vi-
etnamských spoluobčanů. Velká taška pro 
každého z nás obsahovala spoustu hod-
notných dárků. Nikdo z nás něco podobné-
ho nečekal, zvlášť v době, kdy z médií jsou 
slyšet od některých našich podnikatelů po-
žadavky na ušlý zisk. Je to doba odkrývání 
lidských charakterů. Jsou podnikatelé, kte-
ří změnou výrobního procesu pomáhají ře-
šit nedostatek ochranných a hygienických 
pomůcek, majitelé restaurací vaří jídlo pro 
zdravotníky, strážníky, hasiče, vojáky, za-
pojily se i vědecké týmy vysokých škol, 
studenti – všichni, kterým není lhostejná 
lidská solidarita. Těch je většina a mezi ně 
patří i naši vietnamští spoluobčané. 
Vám, přátelé, s dojetím vyslovuji za nás 
všechny obdarované veliké a upřímné po-
děkování za příkladný, vysoce lidský pří-
stup k nám, seniorům.
 Ludmila�Terčová

Výměna světel ve sportovní hale ve Füg-
nerově ulici je hotova. O zadání zakázky 
rozhodla rada města v březnu, začátkem 
dubna vybraná firma práce provedla.

Původní světla obsahovala sodíkové 
výbojky, při kolísání proudu docházelo  
k jejich vypínání, nevhodná byla i intenzi-
ta a barva světla. Nové osvětlení tak po-
skytuje výrazně lepší světelné podmínky 
pro provozování sportovních aktivit.
Navíc je rozděleno do dvou částí, a tak  
v případě potřeby může svítit jen polovina 
haly, což dosud možné nebylo. Regulo-
vat se dá i intenzita světla, a to i vzdáleně 
přes internet. 
Nákup a instalace osvětlovacích těles pro 
sportovní halu vyšel na 296 205 korun 
bez DPH.  (job)

Sportovní hala dostala nové osvětlení
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V současné době prožíváme velmi těžké ob-
dobí, které zapříčinil virus COVID-19, jenž 
se koncem loňského roku objevil v Číně a v 
důsledku propojenosti světa se záhy rozšířil 
až k nám. Situace je to nebývalá, zaskočila 
naprosto všechny na všech úrovních řízení 
lidské společnosti. V následujícím příspěv-
ku se pokusíme shrnout sled událostí, který 
kvůli množství informací valících se na nás ze 
všech sdělovacích prostředků člověk přestá-
vá vnímat. Na samý úvod je třeba také po-
znamenat, že od spuštění krizového řízení se 
veškeré události neomezují jen na samotné 
město Domažlice, ale to do jisté míry zajiš-
ťuje koordinaci činností a částečně i dodávek 
materiálu v rámci celého ORP, což je zhruba 
polovina domažlického okresu.
1. března byly potvrzeny první tři případy 
nákazy v ČR. Následovaly úvodní informace 
ústředních orgánů doporučující každému ob-
čanovi dodržovat hygienické zásady.
7. března s ohledem na epidemiologickou 
situaci vydala lékařka zákaz návštěv pro obě 
pobytové služby - domov se zvláštním reži-
mem i domov pro seniory.
9. března již dva dny dodržovaný zákaz ná-
vštěv v zařízeních pro seniory vydala i vláda.
10. března nadešel první reálný dopad, ne-
boť byla zrušena výuka ve školách a dopo-
ručeno zvážit další provoz mateřských škol. 
Nařízení doporučovala omezení počtu osob 
sdílejících určité prostory, např. v kině. Toto 
řešení ovšem u nás nebylo realizováno, pro-
tože následně byly podobné produkce ome-
zeny úplně. Konkrétně byla v Domažlicích 
zrušena všechna divadelní a filmová předsta-
vení i koncerty.
11. března byla veřejnost informována  
o výše zmíněných opatřeních, následně 
i o rušení autobusových a vlakových spojů  
a o zrušení výuky ve školách do odvolání.
13. března ukončila školní jídelna servíro-
vání obědů pro cizí strávníky, byly pouze vy-
dávány, a zřizovatel, tedy město, po konzulta-
cích s vedením mateřských škol a s krajským 
úřadem, rozhodl o uzavření mateřských škol i 
dětské skupiny Sluníčko.
Do situace promlouvá i krizový štáb, který na-
příklad zajistil ubytování a stravu pro 30 vojá-
ků, kteří spolu s policií dohlížejí na pořádek na 
hranicích. S tím souvisí i spolupráce s tech-
nickými službami, které na hranice dovezly 
zábrany, jinak používané ve městě, například 
na zajištění prostor kulturních akcí.
16. března byla omezena provozní doba 
městského úřadu, veřejnost byla vyzvána  
k uskutečnění podání, pokud možno, elek-
tronicky či poštou a byly například zakázány 
svatební obřady. Krizový štáb tyto záležitosti 
projednal a snažil se získávat ochranné pro-
středky, například pro pracovníky sociálních 
služeb, kteří se s ohledem na zranitelnou ko-

munitu seniorů dostali do „první linie“.
17. března zasedala rada města, byla infor-
mována o připravovaném otevření jedné třídy 
mateřské školy pro děti (ve věku od 3 do 10 
let) pracovníků ve zdravotnictví, pro provoz 
byla zajištěna v tu dobu extrémně nedostatko-
vá dezinfekce. Zároveň byla zavřena výdejna 
školní kuchyně. Pro zajištění péče o osamělé 
seniory byla zprovozněna speciální telefonická 
linka (č. 702 269 832 - obsluhováno pracov-
nicemi OSVZ, dobrovolnická výpomoc, spolu-
práce s terénní sociální službou, informování 
veřejnosti, upozornění starostů obcí).
18. března probíhalo jednání s vedením 
Domažlické nemocnice na vybavení a or-
ganizační zajištění chodu odběrného místa; 
konkrétně šlo o spolupráci s městskou policií, 
která organizuje vjezd oprávněných pacientů 
ve vozidlech. Od tohoto dne také začal pla-
tit zákaz vycházení bez zakrytí obličeje, což 
bylo téma diskutované v orgánech města, 
které vláda svým usnesením sjednotila. Třída 
v mateřské škole zahájila provoz, postupně  
k dětem zdravotníků přibyly děti rodičů pracu-
jících v integrovaném záchranném systému, 
sociálních službách a vybraných úřadech ma-
jících agendu sociálního charakteru.
19. března vedla zhoršující se situace sta-
rostu města k tomu, aby rozhodl o odložení 
zasedání zastupitelstva města.
19. března byl připraven systém výdeje 
roušek obcím a občanům, které byly vydává-
ny na požádání sociálním odborem města.
21. března byla zahájena distribuce prvních 
respirátorů zajištěných Plzeňským krajem  
v rámci ORP, pro Městské centrum sociálně 
rehabilitačních služeb bylo přiděleno 19 ks.
20. března přestaly jezdit expresní vlaky. 
Jako duchovní podpora bylo zavedeno zvo-
nění zvonů v deset hodin dopoledne. V tento 
den začalo fungovat odběrné místo v Domaž-
lické nemocnici. Veřejnost byla informována 
o odložených platbách místních poplatků, což 
mělo za cíl snížit počet osob pohybujících se 
po městském úřadu. Na odpoledním jedná-
ní krizového štábu byli členové informováni 
o službě Hlášení rozhlasu.cz (zasílání SMS 
zpráv zaregistrovaným občanům), což před-
stavuje rozšíření informačního kanálu, který 
za dva dny tak přibyl k webovým stránkám 
města, facebooku, zpravodaji či úředním 
deskám. Pracovníci krizového řízení objedna-
li 3295 litrů dezinfekce Anti Covid v ČEPRO. 
Zároveň byla projednána distribuce letáku pro 
cílovou skupinu 65+ za pomoci pošty při vy-
plácení důchodů.
22. března po zkušenostech, kdy veřejnost 
začala paradoxně ve zvýšené míře navštěvo-
vat odbor dopravy, byla vyzvána, aby necho-
dila na úřad s čerstvě propadlými doklady.
23. března je do provozu uvedena nová 
informační platforma Hlášení rozhlasu.cz,  

k lince pomoc seniorů přibyla i telefonní linka 
psychologická pomoc. Bylo nutno přistoupit k 
asistenci městských strážníků na registru vo-
zidel a evidenci řidičů, neboť zde docházelo 
ke shlukování více jak 30 osob (stejně tak ve 
dnech 25. 3. a 30. 3.)
24. března opět je omezen provoz Měst-
ského úřadu, interiéry jsou vybaveny infor-
mačními panely. Byl vytvořen pandemický 
plán pro městská pobytová zařízení seniorů. 
Vyčleněno bylo území v objektech pro izolo-
vání - pokud by se tak stalo - potencionálně 
nakažených a nakažených (v domově pro se-
niory 8 lůžek, DZR 6 lůžek).
25. března došlo k rozdělení zásilky 100 l 
dezinfekce a 2000 ks rukavic, kterou doručil 
HZS od PK (městská policie, technické služ-
by, správa nemovitostí, privátní sociální péče, 
školka, obce Kdyně, Hostouň, Koloveč a Po-
běžovice).
26. března chirurgické oddělení Domažlic-
ké nemocnice se dostalo do karantény, od-
běrné místo i další oddělení pokračují.
27. března dále je rozdělováno 510 l dezin-
fekce mezi obce z ORP Domažlice.
30. března je zveřejněna informace o ruše-
ní autobusových spojů. Následuje informace 
o bezkontaktním režimu sběrného dvora. Po-
těšitelnou zprávou je, že provoz chirurgického 
oddělení domažlické nemocnice byl obnoven.
31. března rada města začala jednat for-
mou videokonference – např. byly zrušeny 
všechny společenské akce plánované na 
duben a květen, bylo rozhodnuto o odložení 
plateb nájemného u živnostníků, kteří muse-
li přerušit činnost, byly do odvolání zrušeny 
středeční trhy, padlo rozhodnutí, že v rámci 
Slavností svobody budou zachovány jen piet-
ní akty s minimem účastníků.
1. dubna stejně jako rada města začal for-
mou videokonference jednat i krizový štáb. 
Velkým tématem se stal úkol od hejtmana na-
jít ubytování pro osoby bez domova, které by 
byly pozitivně testovány na COVID-19. Jako 
vhodné místo byl vybrán čerstvě uprázdněný 
domov pro seniory v Břetislavově 209.
2. dubna byla vydána další tisková zprá-
va, tentokráte vyvracející zvěsti, že celé Do-
mažlice půjdou do karantény. Následovalo 
prodloužení již dříve vydaného rozhodnutí 
o zrušení poplatku za parkování vybíraného 
prostřednictvím parkovacích automatů.
Bylo zahájeno organizační zajišťování poža-
davku armády na ubytování a stravu jejích 
příslušníků v souvislosti s možným povoláním 
pro personální výpomoc v domech pro seni-
ory. Byla přijata zásilka 1000 ks respirátorů 
od Plzeňského kraje, pracovníci příslušného 
odboru zahájili jejich přerozdělování do or-
ganizací města, hasičských jednotek JPO II  

Koronavirus

Průběh pandemie koronaviru v Domažlicích

Pokračování na straně 7
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vyjádření ředitelů jednotlivých škol

a JPO III a na obce v ORP Domažlice.
3. dubna zahájila jednotka SDH Domažlice 
venkovní dezinfekci nejvíce frekventovaných 
míst ve městě; konkrétně se jedná o ovláda-
cí tlačítka semaforů, zábradlí, lavičky, okolí 
domovů pro seniory, kontejnery na tříděný 
odpad a další místa. Tato akce mohla být 
spuštěna díky získání dezinfekce nad rámec 
té, které je zapotřebí pro dezinfekci rukou  
v úřadech a dalších organizacích města.
6. dubna pracovníky technických služeb 
bylo zahájeno vyklízení prostor v objektu 

Břetislavova 209, kde má vzniknout centrum 
pro lidi bez domova. Lůžka, spacáky a další 
poskytne hasičský záchranný sbor, s perso-
nálním zajištěním pomůže organizace Člověk 
v tísni.
8. dubna vystoupil starosta v hlavní zpravo-
dajské relaci TV NOVA, kde konstatoval, že 
starostové měst a obcí mají málo informací 
zejména ze strany orgánů veřejného zdraví. 
Výsledkem byl příslib zapojení zástupce hy-
gienické stanice do krizového štábu a pravi-
delné videokonference s hejtmanem Plzeň-
ského kraje.
9. dubna mohlo být díky zvýšenému množ-
ství látkových roušek, a zejména dezinfekce, 
zprovozněno výdejní místo v informačním 
centru, které bylo po velikonočních svátcích 

znovu otevřeno pro veřejnost.
14. dubna byla dodána zvláštní dávka dez-
infekce do Městského centra sociálně rehabi-
litačních služeb, kde se daří držet beznáka-
zový stav.
Výše jsou zmíněny jen některé události a 
pochopitelně mnohé průběžně se objevující 
chybí - například šití roušek v organizacích i 
domácnostech, dary živnostníků a organizací, 
nasazení pracovníků v obchodech, lékárnách, 
drogeriích; udržení chodu města ve všech 
směrech – likvidace odpadů, dodávky tepla, 
vody, servisní služby; nezměrné nasazení 
zdravotníků i pomáhajících budoucích sestři-
ček ze zdravotní školy, policistů, hasičů atd.
 Stanislav�Antoš,�místostarosta�Domažlic

Průběh pandemie koronaviru 
v Domažlicích 

- pokračování ze strany 6

Rčení, že vše špatné je k něčemu dobré, platí v současné době i na ZŠ Msgre. V budově se finišuje  s vybudováním výtahů a nových učeben. 
Po návratu žáků do školy, a doufáme, že to bude co nejdříve, bude vše zrealizováno. 
Stále se řeší, zda pokračovat s distanční výukou, nebo poslat děti do škol. Těžká je situace zejména pro žáky 9. ročníků, kteří se připravují na 
přijímací zkoušky na střední školu. Učitelé ve všech ročnících učí formou distanční výuky zodpovědně. Pokud se některé učivo nestačí probrat 
nebo je žáci nepochopí, není v současné době důležité. Vše se dožene a dovysvětlí po návratu do školních lavic. Važme si nyní o to více zdraví 
a lásky. Pokud vláda či zřizovatel nařídí otevření škol či školek, uděláme maximum, abychom všechny děti ochránili.  
 Mgr.�Karel�Štípek,�ředitel�Základní�školy�a�mateřská�školy�Domažlice,�Msgre�B.�Staška

Koronavirové opatření uzavřelo bez výjimky všechny školy na území Česka. Z rodičů se tak neplánovaně ze dne na den stali domácí učitelé 
a z kantorů odborníci na soc. sítě, online vzdělávací nástroje a distanční výuku. Základní škola Komenského 17 v Domažlicích jako jedno  
z prvních opatření v nouzovém stavu změnila celoroční rozvrhy tříd a zavedla pevný rozvrh pro výuku na dálku, aby nedocházelo k přetěžování 
dětí, potažmo jejich rodičů.
Klíčové je, jak staré dítě zůstalo doma. Na prvním stupni je potřeba především podpořit a pochválit spolupráci rodičů. Naši učitelé nejnižších 
ročníků komunikují především s nimi. U nejmenších dochází i k osobnímu předávání studijních materiálů samozřejmě za dodržení všech bez-
pečnostních opatření. U těchto malých dětí je velmi důležité, aby nepřestaly být v kontaktu s učivem a měly i zpětnou reakci od svého učitele. 
Oproti tomu žáci druhého stupně jsou technologicky mnohem samostatnější, mají již vyvinutou autonomní morálku a zde se je snažíme přede-
vším podpořit v řízeném sebevzdělávání. Někteří kantoři okamžitě najeli na distanční výuku pomocí Bakalářů, svých webových stránek tříd či 
Classroomu, a pokračují pouze v tom, co již mají nacvičené z běžných vyučovacích hodin – tedy poznámky, testy a úkoly v on-line prostředí. 
Jiní se to naučili a již to bravurně ovládají.  Především třídní učitelé se snaží udržovat ,,osobní“ kontakt se svými žáky pomocí videokonferencí 
a videochatů. Využíváme i zpětnovazebné a testovací nástroje, jako je např. Kahoot, Quizzlet, Socrative, Mindomo a Microsoft Teams. Mnohé 
komunikační a vzdělávací platformy již uvolnily svoje služby a nabízejí je pro toto období zcela zdarma. Jsou využitelné nejen pro pedagogy, ale 
i pro žáky. Jejich seznam včetně přihlašovacích údajů a postupů, jak s nimi zacházet, jsme umístili na stránky školy. Naši učitelé i rodiče reagují 
velmi rychle a efektivně na tuto mimořádnou situaci a za to jim patří moje velké uznání a obdiv.
Za zcela zvláštních podmínek probíhá od 1. dubna i zápis budoucích prvňáčků, na které se již moc těšíme. Rodič si může vybrat z různých 
variant zápisu. Dítě může přihlásit pomocí datové schránky, emailem, dopisem anebo využít osobně úředních hodin školy. Poslední zmiňovaná 
možnost je také nejčastěji rodiči využívána, opět za mimořádných bezpečnostních a hygienických opatření. Chtěl bych tímto zdvořile požádat 
rodiče budoucích prvňáčků, kteří ještě nezapsali své dítě, aby tak učinili nejpozději do 30. 4. tohoto roku.  Jakmile se rozvolní vládní nařízení 
natolik, že bude umožněn osobní kontakt více osob, bude přednostně svolána informativní schůzka pro rodiče budoucích prvňáčků, kde budou 
představeny paní učitelky prvních ročníků a zodpovězeny dotazy rodičů ohledně zahájení povinné školní docházky.
ZŠ Komenského 17 je připravena přijmout velmi diskutabilní vládní opatření ohledně otevření škol, tak jak ho vláda představila 14. 4. Velice 
dbáme na dodržování přísných hygienických opatření i za cenu osobního diskomfortu. Budeme se snažit před otevřením školy vydezinfikovat 
všechny prostory tak, aby byla škola připravena pro další výuku a děti si mohly užít samy sebe, tak jak to jen děti umí.

Mgr.�Ivan�Rybár,�ředitel�ZŠ�Komenského�17

Vážení spoluobčané, nalézáme se v situaci, kterou asi dosud nikdo z nás nezažil a se kterou si jen těžko víme rady. V Základní umělecké škole 
Jindřicha Jindřicha Domažlice od 11. března neprobíhá vyučování. Pokud je to však jen trochu možné, snaží se někteří naši učitelé udržovat 
alespoň elektronický kontakt se žáky. Ne všechny předměty a obory to však umožňují a ne všichni učitelé a žáci tuto tzv. „distanční výuku“ prak-
tikují, jelikož tento způsob vzdělávání nemusí každému vyhovovat. Naše škola měla naplánováno na toto období spoustu akcí: koncerty, diva-
delní vystoupení, výtvarnické workshopy, a především všemi očekávaný muzikál Mary Poppins. Bohužel většinu akcí jsme museli nenávratně 
zrušit, jiné přesunout na pozdější termíny. Mezi ty patří i zmiňovaný muzikál. Jakmile to jen trochu půjde, začneme všichni opět pilně nacvičovat, 
abychom mohli na podzim veřejnosti naše snažení předvést. Snad tedy tato pozitivní informace na konec, alespoň trochu pozvedne náladu nás 
všech v této nelehké době.  Josef�Kuneš,�ZUŠ�Jindřicha�Jindřicha�Domažlice

Pokračování na straně 8
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Všechno zlé je k něčemu dobré
Pokud můj titulek evokuje představu, že mi chybí smysl pro realitu a patřičná míra pokory, přijměte mou omluvu; v následujících řádcích mám 
totiž vysvětlit, jak se naše škola vypořádává se situací, která, dovolím si tvrdit, nás všechny naprosto zaskočila.
Úplně přesně si vybavuji moment, kdy jsem se dozvěděla, že zavíráme; a jestliže v osm hodin ráno, bylo našich zhruba pět set žáků ve školních 
lavicích, učitelé za katedrami, paní kuchařky u ploten, paní uklízečky s panem školníkem v pohotovosti s dezinfekčními prostředky, administra-
tiva ve svých kancelářích, už odpoledne všechny školní budovy zely prázdnotou a zejí dosud.
Hurá, prázdniny!! Prázdniny? Ale kdepak! Z omylu vyvedl širokou veřejnost nejen ministr školství, který ještě tentýž večer ve zprávách oznámil: 
„Žádné prázdniny!!“, ale hlavně učitelé sami.
Alespoň ti naši, gymnaziální, určitě. Hned od následujícího dne se rozjelo něco, co pro řadu z nás bylo ze sféry sci-fi. Žáci nejsou v lavicích? 
Žádný problém – máme chytré mašinky, chytré systémy, ještě chytřejší žáky, učitele, kteří ani netuší, jak jsou „kompetentní“, a bylo to na světě 
– distanční vzdělávání!
Změny velkého formátu ovšem mívají své mouchy, tedy i učení na dálku; všichni jsme se do něj vrhli s vervou sobě vlastní, všichni jsme chtěli 
učit všechny všechno, teď hned a pořád. Na jedné straně energičtí, zodpovědní učitelé, na druhé straně sem tam vyděšení rodiče a mezitím 
žáci, kteří se ještě nevzpamatovali z blaženého šoku volna bez omezení a kterým současně ještě nedošlo, že to možná úplné „leháro“ nebude.
Netrvalo ale dlouho a „Gymnázium JŠB, forma studia: distanční vzdělávání“ dostalo svůj řád a systém:
Spíš než probírání učiva za každou cenu vedeme žáky k osvojování si kompetencí – plánování a organizování práce, řešení problému, vzájem-
né spolupráce, práce s chybou, komunikace, sebeprezentace, k čemuž má sloužit:
• zadávání úkolů vždy v pondělí na celý následující týden; zpětná vazba od jednotlivých vyučujících, jež žákům umožňuje hledat a opravovat 

nedostatky, motivační (a formativní) hodnocení, které rozhodně žáky nepoškozuje, ale současně od nich vyžaduje aktivitu a zodpovědnost
• využívání všeobecně dostupné a uživatelsky přístupné platformy Bakaláři (Komens) jako univerzálního média a dále volbu dalších mož-

ností, které jsou založeny na konsensu vyučujícího a žáků (nezřídka fungovaly už dotud, jsou to zejména Google Classrooom, Google 
Hangouts Meet, Skype, Facebook, WhatsApp, Microsoft Teams, jejich prostřednictvím videokonference, rozhovory, diskuze)

• cílení na to, aby zejména u studentů vyššího gymnázia byl předpoklad, že zadané úkoly jsou schopni (odpovědni) plnit sami, bez pomoci 
rodičů či širšího okolí

Specifickou skupinu představují maturanti, kteří se více než kdy předtím připravují na způsob vysokoškolského studia – mají jasně dáno, co je 
třeba k maturitě zvládnout, disponují materiály, z nichž mohou/musí studovat, mají své konzultanty=vyučující jednotlivých předmětů, a je zejmé-
na na nich, s jakou mírou aktivity a zodpovědnosti se připraví.
Je pochopitelné, že ne každému tento způsob zcela vyhovuje, ale v mimořádné situaci se obtížně hledá model, který by mohl mít obecnou a 
bezvýhradnou akceptaci. Všichni se totiž učíme, každý z nás, z obou stran školní katedry se posouvá někam dál, a proto, že, až se definitivně 
a natrvalo škola znovuotevře, přijdou jiní žáci a jiní učitelé, troufám si opakovat: všechno zlé je k něčemu dobré.
 Jana�Štenglová,�ředitelka�Gymnázia�J.�Š.�Baara

Dle vládního plánu rozvolňování opatření bude i nadále pro žáky Středního odborného učiliště v Domažlicích 1. a 2. ročníků učebních a matu-
ritních oborů a 3. ročníku maturitních oborů probíhat teoretická výuka i nadále na dálku, ale výuka odborného výcviku bude probíhat od začátku 
června 2020 osobní účastí žáků na pracovištích odborného výcviku školy dle rozvrhu. Žáci na odborném výcviku jsou v menších skupinách a 
zde lze zabezpečit bezpečnostní a zdravotní hledisko. Celá skupina žáků pracuje po celou dobu vyučování spolu pod dohledem učitele, riziko 
přenosu je zde minimální. Žáci budou pracovat v rouškách a jednorázových rukavicích, odstup od sebe budou mít 2 metry. 
Žáci 3. ročníku oborů Obráběč kovů, Strojní mechanik, Truhlář, Elektromechanik pro zařízení a přístroje, Kuchař – číšník a Kadeřník, žáci  
4. ročníku maturitního oboru Mechanik seřizovač a 2. ročníku nástavbového studia Podnikání přijdou v pondělí 11. května 2020 dle rozvrhu buď 
do školy, nebo na pracoviště odborného výcviku. 
Velmi významné je pro nás přijímací řízení – přijetí žáků 9. tříd základních škol do 1. ročníku učebních a maturitních oborů vzdělání. Seznam 
přijatých žáků do 1. ročníku tříletých učebních oborů zakončených výučním listem bude na webu školy www.soudom.cz zpřístupněn 22. 4. 2020 
dle zaslaného informačního dopisu. Pokud jsou žáci rozhodnuti, mohou zaslat zápisový lístek na zvolený tříletý učební obor, na který byli přijati.
Přejeme si, abychom potlačili tento zákeřný vir a mohli opět žít normálním způsobem. Veškeré informace k přijímacímu řízení zodpoví ředitelka 
SOU Domažlice Mgr. Zdeňka Buršíková na mobilním čísle +420 739 593 625.  SOU�Domažlice

AKTuáLNě Z MKS v DOMAžLICÍCH
(ke dni 17. dubna 2020) 

MKS v Domažlicích od poloviny března 
jedná s agenturami a interprety o ruše-
ní či o nových termínech akcí, které se 
kvůli mimořádné situaci nemohly a ne-
budou moci až do uvolnění opatření ko-
nat. Pro naše diváky uvádíme na straně 
9 přehlednou tabulku, informace jsou 
aktualizovány i na našich stránkách 

www.idomazlice.cz. Na  všechny přesu-
nuté akce platí stávající vstupenky, za 
představení, která  byla zrušena, bude 
vráceno vstupné po znovuotevření in-
formačního centra.
Ohledně následujících informací popro-
sím čtenáře o shovívavost, neboť tento 
příspěvek píši 17. dubna a je možné, že 

v době, kdy jej budou číst, budou zřej-
mé nové a aktuálnější informace a tře-
ba už budeme znát odpovědi na otázky, 
které si nyní pokládáme.
Zcela jasná a prozatím definitivní není 
situace ohledně Kulturního léta. Už teď 

Pokračování na straně 9
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Některé�zrušené�akce�
v�Domažlicích�už�mají�
nové�náhradní�termíny

Současný nouzový stav bohužel 
neumožňuje pořádání žádných 
kulturních akcí. Celá řada jich 
proto musela být zrušena. Aktu-
ální informace o náhradních ter-
mínech či zrušení najdete na na-
šich webových stránkách www.
idomazlice.cz. Vstupenky téměř  
u všech akcí zůstávají v platnosti, 
po znovuotevření infocentra Vám 
bude vráceno vstupné za Loutková 
divadla, představení v kině Čakan 
a představení, u kterých se nepo-
dařilo vyjednat náhradní termín.  
U plateb on-line Vám bude vstupné 
automaticky vráceno na Váš účet. 
Pokud budete mít jakékoli dota-
zy, obraťte se prosím telefonicky 
na Městské informační centrum,  
tel.: +420 379 725 852, otevřeno je  
v pracovní dny pondělí – pátek 7.30 
– 16.00

je ale zřejmé, že neproběhne v běžném 
režimu. Informace a vize dalšího vývoje 
se aktualizují každým dnem a týdnem. 
Program je připraven, vyčkáváme na 
konkrétní vládní nařízení či postoj a do-
poručení odborníků. Čekáme na mož-
nost zahájení provozu kina. Avizované 
omezení počtu 50 lidí u akcí, jako je 

Sklářské sympozi-
um, Hudba v alejích, 
Hudba na náměstí  
a dalších, vidíme 
jako nereálné, neboť 

se konají ve veřejném prostoru a vždy 
byly hojně navštěvovány. Prozatím 
si neumíme představit regulaci počtu 
osob, ale třeba se ještě nějaké řešení 
naskytne.
Městské informační centrum slouží jako 
distribuční místo pro vydávání roušek 
a dezinfekce, pracovnice zodpovídají 
telefonické a emailové dotazy veřej-
nosti. Připravujeme provoz komunitní-
ho centra a kulturního sálu v budově 
pivovaru a doufáme, že tyto prostory 
budou moci být co nejdříve využívány. 
Ve městě naši pracovníci aktualizují 
systém turistických informačních tabulí, 
velké údržby se dostává prostorům sálů 
MKS, skladovým prostorám a technic-

kým zařízením.
V těchto dnech většina festivalů v ČR, 
včetně nás, čeká na jasné a definitiv-
ní instrukce a rozhodnutí vlády, několik 
festivalů již ale oznámilo své zrušení 
a ukončení příprav. Chodské slavnosti 
ale s režiséry připravujeme, program je 
téměř hotový. Pokud by se nekonaly, 
pořady se budou realizovat příští rok. 
Teď musíme být trpěliví a vyčkávat.
Přeji všem občanům Domažlic a příz-
nivcům kultury pevné zdraví, a hlavně 
optimismus, kterého je nyní více než 
kdy jindy zapotřebí.

Mgr.�Kamil�Jindřich,�ředitel�
MKS�v�Domažlicích

Aktuálně z MKS v Domažlicích 
- pokračování ze strany 8
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Domov pro seniory 
hlásil pozitivní 

zprávy
Pravidelně pozitivní zprávy 
plynuly celý březen a také 
duben (uzávěrka zpravodaje 
byla 19. 4. 2020) z Městské-
ho centra sociálních služeb 
Domažlice. Všichni klienti 
v zařízeních této městské 
organizace byli během epi-
demie v pořádku a zdraví.  
 (bub)

Když se v Česku 1. března objevili prv-
ní lidé pozitivně testovaní na COVID-19, 
bylo zřejmé, že ani nám se epidemie, 
vlastně pandemie, nevyhne. Doufali 
jsme, že šíření nemoci se podaří na-
šemu zdravotnickému systému zastavit 
nebo alespoň významně zpomalit (dnes 
jsme rádi i za tu druhou možnost). Za 
necelé dva týdny se ukázalo, že běžné 
organizační a právní nástroje jsou na 
COVID krátké, a proto vláda přistoupila 
k vyhlášení nouzového stavu.
Nouzový stav s sebou nese spoustu ne-
standardních situací. Mimo jiné umož-
ňuje vládě rychlé uplatňování krizových 
opatření. A svou roli v tom sehrávají  
i obce a obce s rozšířenou působností 
(ORP). V Domažlicích se hned druhý 
den po vyhlášení nouzového stavu se-
šel krizový štáb a začalo se pracovat na 
úkolech, které na nás přicházely shora 
nebo které vyžadovala situace.
Policie i městská policie začaly moni-
torovat a kontrolovat plnění krizových 
opatření. V souvislosti s posílením 
ochrany státních hranic, jsme zajišťovali 
ubytování a stravu pro příslušníky naší 
armády. V této věci významně vypomo-
hla obec Česká Kubice, která vojákům 
poskytla bezplatně přístřeší.
S přibývajícím počtem pozitivně testova-
ných osob na našem okrese se krizový 
štáb zamýšlel nad tím, jak napomoci 
při řešení situace v podmínkách města  
a v podmínkách dalších 57 obcí v obvo-
du ORP. Bohužel jsme nemohli reagovat 
na konkrétní počty nakažených, protože 
někde na úrovni ministerstva zdravotnic-
tví se rozhodlo, že budou zveřejňovány 
údaje v pouze sumarizované podobě za 
celé okresy. Opakovaně, a nejen my, 

jsme se na vyšších místech dožadovali, 
aby alespoň starostovi byly oznamovány 
počty nakažených v obci. Bezvýsledně. 
Prý by to nedělalo dobrotu.
I když bez zásadních informací, zaměřili 
jsme se na pomoc seniorům, pro které 
jsme zřídili speciální telefonní linku pro 
objednání potřebné pomoci. Do této čin-
nosti se zapojilo mnoho dobrovolníků, 
nejvíce z řad skautů. Pro skupinu obyva-
tel 65+ jsme zajistili doručení informační-
ho letáku. Zahájili jsme zkušební provoz 
informačního kanálu „Hlášení rozhlasu.
cz“ (viz domazlice.hlasenirozhlasu.cz). 
Objednali jsme přípravek na dezinfekci 
rukou a drobných předmětů, který jsme 
zpočátku využívali pro potřeby našeho 
úřadu a městských organizací a který 
jsme později přeprodávali (a stále ještě 
přeprodáváme) ostatním obcím. Poz-
ději jsme dezinfekci začali zdarma vy-
dávat všem obyvatelům našeho města, 
současně s ručně šitými rouškami od 
Českého červeného kříže, Charity, obce 
Všeruby a mnoha dalších dobrovolníků.
Ještě koncem března trápil všechny kri-
tický nedostatek osobních ochranných 
prostředků. Je zajímavé sledovat, jak 
se v naší republice dokážeme v těž-
kých chvílích semknout. Češi (ale také 
Vietnamci) začali hromadně šít textilní 
roušky, dávat sponzorské dary, na 3D 
tiskárnách tisknout ochranné štíty, firmy 
nabízejí zdarma dopravu nebo přijedou 
zdarma vyložit náklad vysokozdvižným 
vozíkem. Dobrou práci odvádí dobrovol-
né a zájmové organizace, k nezaplacení 
jsou dobrovolní hasiči.
Mezitím se opakovaně schází krizový 
štáb města a průběžně se zabývá řeše-
ním aktuálních problémů. Hledá se a ná-

sledně připravuje objekt pro případnou 
karanténu osob bez přístřeší, včetně za-
jištění provozu, personálu, stravy, péče 
a ostrahy. Roznášíme letáky do všech 
domovních schránek a do prodejen. 
V posledním týdnu proběhlo několik vi-
deokonferencí mezi hejtmanem Plzeň-
ského kraje a starosty největších obcí 
v domažlickém okrese. Výsledkem jsou 
kromě zlepšené komunikace s krajským 
úřadem též zvýšené dodávky ochran-
ných pomůcek. Tyto pomůcky distribuu-
jeme do zařízení sociálních služeb a do 
domovů pro seniory a též zásahovým 
hasičským jednotkám obcí, městské po-
licii a obcím v obvodu ORP Domažlice 
pro zajištění ochrany zaměstnanců, pra-
cujících v rizikovém prostředí (např. ob-
sluha čistíren odpadních vod, nakládání 
s komunálním odpadem, blízký a častý 
kontakt s lidmi apod.). Pro všechny obce, 
které projevily zájem, zprostředková-
váme nákupy desinfekčních přípravků. 
Jednotka SDH města Domažlice provádí 
pravidelnou každodenní desinfekci ve-
řejných prostor v Domažlicích, zejména 
předmětů, jichž se dotýkají lidé (tlačítka 
semaforů, zábradlí u schodišť, odpado-
vé kontejnery, lavičky apod.). Naši dob-
rovolní hasiči jsou velkou oporou, téměř 
nic pro ně není nemožné. Jsme velmi 
rádi, že je máme.
V současné době se na Domažlicku roz-
bíhá projekt chytré karantény. Doufejme, 
že v kombinaci s důsledným dodržová-
ním stanovených zpřísněných opatření 
se nám podaří dosáhnout kýženého vý-
sledku. Na tom se ovšem musíme podí-
let všichni. Společně to zvládneme.
Bc.�Petr�März,�krizový�štáb�/�bezpeč-

nostní�rada�města

„Činnost krizového štábu města v boji s koronavirem“

Město Domažlice spouští nový informační kanál „Hlášení rozhlasu.cz“, pomocí kterého vám 
chceme v době nouzového stavu (a podle zájmu případně i v budoucnu) sdělovat důležité in-
formace. Podle vašich možností vám můžeme zdarma zasílat SMS (pouze krizové informace) 
nebo s bezplatnou aplikací pro chytré telefony Hlášení rozhlasu.cz obdržíte veškeré informace. 

JAK�POSTUPOVAT?
Přejděte na www.domazlice.hlasenirozhlasu.cz, klikněte na tlačítko Odebírat hlášení a zaregis-
trujte se. 
V případě zájmu o zasílání SMS se můžete registrovat na tel. 702 269 832. Aplikaci Hlášení 
rozhlasu.cz si můžete zdarma stáhnout v Google play nebo AppStore.
Nejjednodušší způsob pro vstup je kliknutí na banner nové služby na úvodní stránce webu měs-
ta v pravé dolní části.  (MěÚ)

HLášENÍ ROZHLASu.CZ
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JUBILEUM.� 5.� dubna� oslavil�
95.� narozeniny� čestný� občan�
Domažlic,� veterán� americké�
armády,� Herman� Geist,� který�
se�v�květnu�1945�spolupodílel�
na� osvobození� města.� Spolu�
se�svými�kolegy�získal�čestné�
občanství� v�únoru�2016.�Nyní�
žije� v�New�Yorku.� Z�Domažlic�
přejeme�vše�nejlepší� a� pevné�
zdraví!
� Foto:�archiv

Přesto, že se letos Oslavy svobody v Domažlicích neuskuteční v rozsahu, jak jsme 
na to zvyklí, jsme velmi rádi, že veteráni na Domažlice nezapomínají. Své vzpomín-
ky zaslal e-mailem na domažlickou radnici právě jubilant Herman Geist. Zveřejňuje-
me originál zprávy v angličtině a přikládáme také překlad. (red)

vzpomínky Hermana Geista pro 
město Domažlice

INFORMACE 
K ZáPISu DO 

MATEřSKÝCH šKOL
Vzhledem k probíhající epidemiologické 
situaci zápisy do domažlických mateř-
ských škol budou probíhat bez osobní 
přítomnosti dětí a zákonných zástupců  
v�termínu�od�4.�do�15.�května�2020.

Aktuální informace a formuláře pro pra-
coviště MŠ Msgre B. Staška 232, 
Benešova 282 a Palackého 224 

naleznete na stránkách:
www.novaskoladomazlice.cz

případné dotazy vám budou 
zodpovězeny  na tel. 776 312 831

 Aktuální informace a formuláře pro pra-
coviště MŠ Zahradní 471, 

Poděbradova 53 a Michlova 565 
naleznete na stránkách:

www.skolkydomazlice.cz
případné dotazy vám budou 

zodpovězeny  na tel. 379 724 565 
nebo 703 187 534 

30. dubna 1945, Německo
Do stanu přišel seržant a hlásí, že venku čeká 13letá dívka, říká, že je z českého hnutí 
odporu. Puška, kterou nese, je větší než ona sama.
Pošli ji dovnitř. Vstoupila dovnitř a perfektní angličtinou řekla, že má  zítra dovést 
Američany přes lesy do Domažlic, tak aby je Němci neviděli. Myslíme si, že asi odešli, 
ale kdo ví. Jak mám vědět, že mluvíš pravdu? Moji identitu poznáte, protože mé heslo 
bude dnes večer vysíláno na BBC.
Poslouchali jsme a bylo tam. Šel jsem za kapitánem Herrresem a pplk. Gilbertem, 
abych jim to celé řekl.
Rozkázali, ať si vezmu oddíl ne četu a ať jsme opatrní.
1. května 1945 nás zavedla do Domažlic. Viděli jsme ženské kolaborantky. S oholenými 
hlavami. Ale žádné německé vojáky.
Podal jsem hlášení důstojníkům a oni mi dali rozkaz vést rotu 5. května do Domažlic. 
Pak jsme pokračovali na Plzeň, všude po cestě nás zasypávali květinami. 
Zástupce velitele čety se snažil najít osvoboditele (ku), na kterého (kterou) nemohl 
nikdo zapomenout.

Zápis do Sluníčka 
Zápis do dětské skupiny Sluníčko Do-
mažlice pro děti od 1 do 3 let věku bude 
probíhat pravděpodobně na přelomu 
května a června. Konkrétnější informace 
se dozvíte na webu www.slunickodomaz-
lice.cz. Vaše dotazy budou zodpovězeny 
také na telefonu 379 722 590  nebo 727 
862 686. (red)

Dvě ze tří lip 
budou pokáceny 

Smutný závěr má dendrologický po-
sudek, který se zabýval stavem tří lip  
u božích muk u křižovatky ulic 28. října 
a Sadová (nad bývalou nemocnicí). „Do-
poručuje dvě z nich pokácet, jejich stabi-
lita je narušená,“ konstatoval domažlický 
místostarosta Stanislav Antoš. S poká-
cením dvou krajních lip a s provedením 
náhradní výsadby na stejném místě sou-
hlasili na jednom z posledních jednání 
domažličtí radní.  (job)

Informace o kulturních akcích  

a také fotografie z nich najdete na 

www.idomazlice.cz
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Prostory� bývalé� sladovny,� kde� dříve� klíčil� slad� (tzv.� humna),�
jsou�připraveny�na�instalaci�pivovarské�technologie.
� Foto:�Facebook�Městský�pivovar�Domažlice

Kulturní centrum - Pivovar Domažlice
Rekonstrukce do-
mažlického pivovaru 
se pomalu, ale jistě 
blíží do finále. Kro-

mě Hvozdu, kde vznikly architektonic-
ky originálně řešené výstavní prostory  

s prosklenými lávkami již v roce 2015, 
se v letošním roce dočkají dokonče-
ní rekonstrukce další části pivovaru.  
V areálu začne fungovat Vzdělávací cent-
rum knihovna, bude dokončeno Komunitní 
centrum, klub, minipivovar, pivnice a také 

restaurace. Kdy se  
v Domažlicích uvaří 
první várka zlatavého 
moku nyní ale také zá-
leží na aktuálním vývo-
ji koronavirové situace 
v České republice.

Hvozd�a�další�expozice
Ve Hvozdu domažlického pivovaru 
je momentálně instalována expozice  
o historii pivovarnictví v Domažlicích  
i v regionu. V suterénu celého komple-
xu se potom na konci roku 2020 pro 
návštěvníky otevře menší expozice  
o řemeslech a sklářství v Českém lese 
a v podkroví interaktivní výstava „Pozor 
hranice! Historie hrou“ věnovaná part-
nerským městům Domažlice a Furth im 
Wald.
Více informací najdete na www.idomazlice.cz

(bub)

Prostory�opravené�pivovarské�restaurace�těsně�před�dokonče-
ním.�� Foto:�Michal�Hájek
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V historické zkratce bych rád čtenářům 
poodhalil zákulisí příprav a výstavby 
jedné z novějších dominant Domažlic. 
Stojí na samém vrcholu jihovýchodního 
svahu vilové čtvrti Habeš a svoji archi-
tekturou a mohutností na otevřeném 
prostranství vyvolávala tehdy u obča-
nů města rozpačité reakce. Ano, jedná 
se o úřední budovu „berňák“, „bedna“, 
„okres“…
Úřady státní správy politické a soudní 
byly po svém zřízení v r. 1850 rozptý-

leny v Domažlicích v řadě 
obecních budov a v Chod-
ském hradu. Tak tomu 
bylo i v jiných okresních 
městech. Proto byla ve 
20. letech do státního roz-
počtu zařazena položka 
na stavbu úředních domů 
v okresních městech celé 
Československé republi-
ky. Na stavbě měli zájem 
i zástupci města Domažlic 
a 21.4.1921 se na schů-
zi zastupitelstva dohodli, 
že město nabídne státní 
správě bezplatně poze-

mek jako stavební místo. Souhlas vy-
slovilo 13.12.1922 ministerstvo vnitra 
a v březnu 1923 i ministerstvo financí. 
Vypracováním projektu s rozpočtem 
byl pověřen profesor Ladislav Skřivá-
nek z Prahy. Stavební řešení bylo celé 
podřízeno funkci, účelu budovy. Tento 
funkcionalizmus, byl částečně zjemněn 
renesančními prvky – bosáží, římsami, 
rizality, uspořádáním oken….. Hlavní 
vchod byl umělecky pojat, na fasádě 

znak republiky, měst a tehdy i módní 
sluneční hodiny.  Konstrukčně se jed-
ná o dvoutrakt obdélníkového půdory-
su uzavírající dvůr – atrium. Dispoziční 
řešení vycházelo ze stavebního progra-
mu investora – státu. V suterénu regis-
tratura, sklepy, prádelna, mandlovna. 
V přízemí úřady berní správy, četnická 
stanice, ubikace, věznice a byt dozorce 
vězňů. První patro okresní soud, dů-
chodová kontrola a evidenční katastr.  
V druhém patře kanceláře okresní sprá-
vy politické a byt hejtmana.
Koncem listopadu 1926 se začalo sta-
vět. Vedením stavby byl pověřen stavi-
tel František Hladeček z Plzně, staveb-
ní dozor vykonával Jaroslav Výborný. 
Stavbu organizovaly ústřední pražské 
orgány. Trvala tři roky a náklady dosáh-
ly 4,087.000,- Kč.
Lidé a úřady se v budově za dobu 90 
let často měnili. Domažličané si na no-
vou dominantu časem zvykli. Nápis na 
čelní fasádě by však měl přetrvat věky: 
„Nechť rodí se z vůle boží ti velcí, kte-
ří nám svobodu národa i v těžkých do-
bách uhájí“.   Ing.�Karel�Frait

Inzerce / různé

Kadeřnictví�u�Schneiderů�oznamuje,

že�si�mohou�dámy�opět�udělat��

termíny�u�kadeřnice�

PETRy Schneiderové

(vracejicí�se�po�mateřské)

Tel:�702�975�377

Historie budovy bývalého berního úřadu

DTS přijmou brigádníka
Domažlické technické služby přijmou bri-
gádníky na úklid města budou-li se konat 
Chodské slavnosti - Vavřinecká pouť, a to 
od pátku 14. do neděle 16. srpna. Přihlásit 
se můžete na tel. č. 777 240 435.    (dts)

Na třech pomnících bude obnoveno písmo
Provedení obnovy písma u dvou pomníků a jedné pamětní desky zadala rada města 

podnikateli z Domažlic. Z investiční rezervy 
bude na tyto opravy uvolněno 32 361 Kč. „Pís-
mo bude opraveno na pomníku na židovském 
hřbitově, pomníku obětem válek v Havlovicích 
a na pamětní desce bratrům Dohalským na 
domažlickém náměstí,“ shrnul místostaros-
ta Stanislav Antoš. Obnova písma na havlo-
vickém pomníku vyjde na 15 239 korun, na 
pomníku na židovském hřbitově na 3 122 Kč  
a na zmíněné pamětní desce na 13 600 Kč.
    (job)

Nepřišel vám do schránky 
Domažlický zpravodaj?

Napište nám vaši adresu na:
bublova@mks.mesto-domazlice.cz 

nebo zavolejte na tel. 777 968 884. 
Děkujeme!
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Domažlické městské lesy nabízejí 
PALIVOVÉ�DŘEVO�ZA�AKČNÍ�CENY�A�NOVĚ�I�ŠTÍPANÉ�DŘEVO!

Telefon: 602 249 341 (Fořt)

Hledáme spolupracovníky pro rozšíření 
našeho kolektivu!
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Produkty je možné zakoupit 
v prodejně Energy  v Domažlicích, Srnova 76 

nebo v Klubu Energy v Blížejově.

Uzávěrka inzerce pro červnový 
Domažlický zpravodaj 

je 5. 5. 2020

,

POHLAZENÍ 
S KOSMETIKOU 
BEUTY ENERGY.
Sleva 20% na 2set.
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